
Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół nr LIV/2024 

z LIV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

 w dniu 26 lutego 2024 r. 

 
Obrady rozpoczęto 26 lutego 2024 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:32 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 

2. Andrzej Borowski 

3. Mikołaj Car 

4. Jerzy Chilkiewicz 

5. Walenty Gałuszewski 

6. Mikołaj Kiryluk 

7. Alina Korszak 

8. Jan Kowalczuk 

9. Alina Kruk 

10. Albin Misiuk 

11. Stanisław Olszewski 

12. Jerzy Onacik 

13. Jerzy Pac 

14. Lucyna Tkaczuk 

15. Anatol Grzegorz Tymiński 

 

1. Otwarcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył 54 Sesję Rady Gminy 

Bielsk Podlaski. Zwrócił się do radnych o potwierdzenie obecności poprzez wciśnięcie 

odpowiedniego  przycisku na tablecie. Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi        

15 radnych. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Poinformował, że głosowania radnych będą się 

odbywały za pomocą tabletów. Przypomniał o rozporządzeniu w sprawie ochrony danych 

osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych. 

Dodał, że sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie internetowej 

gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

STANISŁAW OLSZEWSKI przywitał serdecznie: 

• wszystkich radnych, 

• Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ,  

• Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

• Skarbnika Gminy – Panią ANNĘ NESTERUK,   

• Sekretarza Gminy – Panią MONIKĘ DMITRUK, 

• Panią Adwokat AGNIESZKĘ DOWGIER 



• Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim Pana Inspektora 

WOJCIECHA MACUTKIEWICZA, 

• Kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej w Augustowie Panią Anetę Barszczewską, 

• pracowników Urzędu Gminy, 

• sołtysów Gminy Bielsk Podlaski, 

• mieszkańców gminy oraz wszystkich oglądających transmisję za pośrednictwem 

internetu. 

 

Lista obecności radnych stanowi  Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi  Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi  Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poprosił wszystkich     

o powstanie, aby uczcić minutą ciszy pamięć Pana Stefana Góralczuka, który był sołtysem w 

latach 1994-2002, 2006-2010 oraz wieloletnim prezesem OSP w Mokrem. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, 

wszyscy radni otrzymali w formie elektronicznej (Załącznik Nr 4 do protokołu). Materiały 

będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy  zaopiniowane przez Komisje 

Rady Gminy. Przedłożone wnioski  uzyskały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 grudnia 2023 r. 

4. Informacja o rozstrzygnięciu konkursu na najładniej udekorowaną posesję w okresie 

świąteczno – noworocznym 2023/2024 w Gminie Bielsk Podlaski. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Bielsk Podlaski 

w 2023 roku. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2024 – 2031. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Bielsk Podlaski. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok. 

12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 

Podlaski za 2023 rok. 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym 

od dnia 28 grudnia 2023 r. do dnia  23 lutego 2024 r. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie sesji. 

 



Do odczytanego porządku sesji uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Porządek sesji został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 grudnia      

2023 r. 
Protokół z LIII Sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2023 r. został sporządzony, doręczony 

radnym w formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. Radni 

nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 grudnia 2023 r. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Protokół został przyjęty. 

 

4. Informacja o rozstrzygnięciu konkursu na najładniej udekorowaną posesję w okresie 

świąteczno – noworocznym 2023/2024 w Gminie Bielsk Podlaski. 

W grudniu 2023 roku Wójt Gminy ogłosiła konkurs na „Najładniej udekorowaną posesję w 

okresie świąteczno-noworocznym 2023/2024”. W ramach tego konkursu mieszkańcy gminy 

mogli do dnia 10 stycznia br. zgłaszać prezentację swoich udekorowanych posesji. 

Przewodniczący poprosił Panią Anetę Barszczewską o przedstawienie informacji o przebiegu 

konkursu i jego rozstrzygnięciu.  

Pani ANETA BARSZCZEWSKA - odczytała protokół komisji konkursowej do spraw 

oceny i wyboru najładniej udekorowanej posesji w okresie świąteczno-noworocznym 

2023/2024 w Gminie Bielsk Podlaski. Poinformowała, że do konkursu zgłoszono 19 posesji z 

terenu naszej gminy. Komisja oceniała pomysłowość i oryginalność dekoracji, różnorodność 

wykorzystanych elementów dekoracji, nawiązanie do Świąt Bożego Narodzenia oraz ogólne 

wrażenie estetyczne. Przyznano nagrody rzeczowe w wysokości: 

- wyróżnienie - 500 zł, 

- III miejsce - 1000 zł, 

- II miejsce - 1500 zł, 

- I miejsce - 2000 zł. 

Wyróżnienie otrzymali: Pan Adam Falkowski z Grabowca oraz Pan Andrzej Romaniuk z 

Proniewicz. 

III miejsce zajęli: Pan Tomasz Hryniewicki z Hryniewicz Małych. 

II miejsce: Pani Ewa Omelianowicz z Hołód oraz Pan Jan Bazyluk z Knoryd. 



I miejsce: Pan Paweł Burzyński z Grabowca i Pan Stanisław Olszewski z Pilik. 

Pani Aneta Barszczewska pogratulowała nagrodzonym. Wręczono listy gratulacyjne i 

nagrody oraz wykonano wspólne zdjęcie. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA - powiedziała, że konkurs został po raz pierwszy 

ogłoszony w naszej gminie i bardzo się cieszy, że do konkursu zgłosiło się 19 chętnych 

mieszkańców. Pogratulowała wyróżnionym i nagrodzonym. Przyznała, że ma nadzieję, że w 

przyszłym roku znów zostanie konkurs ogłoszony i stanie się tradycją w naszej gminie. 

Życzyła powodzenia w następnych latach. Dodała, że trzeba pokazać jak mieszkańcy pięknie 

świętują, tak ważne dla nas wszystkich te święta.  

Przewodniczący STANISŁAWOLSZEWSKI również podziękował nagrodzonym, Komisji, 

która pracowała nad rozstrzygnięciem konkursu oraz Wójtowi Gminy. 

 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Bielsk Podlaski 

w 2023 r. 
Informacja Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim została przekazana radnym 

(Załącznik Nr 5 do protokołu). Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na sesję 

przybył Pan Komendant Wojciech Macutkiewicz, którego poprosił o zabranie głosu. 

Komendant WOJCIECH MACUTKIEWICZ - ocenił, że poprzedni rok był dobrym 

rokiem pod względem bezpieczeństwa na terenie Gminy Bielsk Podlaski. Następnie 

przedstawił statystyki  w następujących dziedzinach: 

1) Przestępstwa - odnotowano 571 wszczętych postępowań, stwierdzono 727 przestępstw, 

jest to o 1/4 mniej niż w roku poprzednim. Najczęstszym przestępstwem notowanym już od 

kilku lat są oszustwa, zarówno te internetowe, jak też kapitałowe oraz gospodarcze, gdzie 

dochodzi do wyłudzeń towaru. W 2023 r. odnotowano 130 oszustw, 71 kradzieży oraz 41 

kradzieży z włamaniem.  

2) Bezpieczeństwo na drogach - ubiegły rok był najbardziej bezpiecznym na naszych 

drogach. Komendant podkreślił ciężką pracę policjantów ruchu drogowego, ale też zwrócił 

uwagę na inne czynniki, które miały skutek w zmniejszeniu liczby wypadków i ofiar 

śmiertelnych. Były to zmiany przepisów, poprawa jakości dróg i współpraca z zarządami dróg 

powiatowych i gminnych. Porównał rok ubiegły do roku 2019, który był najbardziej obfity w 

wypadki drogowe. Wówczas doszło do 55 wypadków drogowych na terenie powiatu, gdzie w 

2023 r. było ich 19. Zginęło wtedy 15 osób, a w 2023 r. są to 3 osoby. Ma to przełożenie na 

bezpieczeństwo w gminie Bielsk Podlaski, gdzie w 2019 r. wypadków było 20, natomiast w 

2023 r. wypadki były 4 i 1 ofiara śmiertelna. Występuje spadek nietrzeźwych kierowców, 

natomiast liczba kolizji drogowych wzrosła. 

3) Interwencje - na terenie gminy odnotowano 94 interwencje i jest to trochę więcej niż w 

roku 2022, ale w porównaniu do 2020 r, gdzie było ich ponad 100, jest to liczba mniejsza. 

Podał też ogólną ilość interwencji na terenie powiatu, gdzie było ich 764, interwencji 

domowych – 93, zakłócanie porządku publicznego – 23. 

4) Przestępstwa przeciwko mieniu – jest to kategoria na którą należy zwrócić uwagę. Dodał, 

że są to zazwyczaj drobne kradzieże, np. elektronarzędzi, paliwa, drewna, a dochodzi do nich 

zazwyczaj dlatego, gdyż nie są zabezpieczone przez właścicieli gospodarstwa. Zaapelował też 

o czujność sąsiedzką i zabezpieczanie mienia.   

5) Kolizje drogowe – na terenie gminy doszło do 122 kolizji drogowych. 

6) Niebieskie karty - spadek z 47 do 32, natomiast o 2 więcej nakazów,  wydano 7 nakazów 

dot. osoby stosującej przemoc. 

Komendant podsumowując powiedział, że bezpieczeństwo wzrosło, możemy czuć się 

bezpiecznie. Zwrócił też uwagę na sytuację kadrową, która jest bardzo dobra. Liczba etatów 

wzrosła o 2 etaty i wynosi 114 etatów. Stan na 1 stycznia 2024 r. wynosił 1 wakat. Nawiązał 

do przekazywanych informacji o brakach kandydatów do służby w policji, zaznaczając, że nie 



dotyczy to bielskiej komendy. Poinformował, że 2 osoby przeszły na emeryturę, w tym Pan 

Jacek Krawiec - naczelnik ruchu drogowego, który opiekował się gminą, jego miejsce objął 

Rafał Sokólski z Komendy Wojewódzkiej w Białymstoku.  

Podziękował Radzie Gminy, Przewodniczącemu i Pani Wójt za współpracę i wsparcie, jakie 

gmina, co roku partycypuje w kosztach zakupu samochodów, ale też wspomniał o bieżącej 

współpracy, gdzie efekt spadających niebieskich kart wynika ze współpracy zespołu 

interdyscyplinarnego i grup roboczych zajmujących się poszczególnymi niebieskimi kartami. 

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Przewodniczący 

Rady Gminy poinformował, że komisje nie wniosły żadnych uwag do proponowanych zmian. 

Wniosek z propozycją zmian przedstawiła Skarbnik Gminy – ANNA NESTERUK. 

Do projektu uchwały uwag i pytań nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/444/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r.  
Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu 

 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2024-2031. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Przewodniczący 

Rady Gminy poinformował, że komisje nie wniosły żadnych uwag. Zaproponowane zmiany 

zostały uwzględnione w wypowiedzi Pani Skarbnik w poprzednim punkcie. Uwag i pytań do 

projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono więc do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2024-2031.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/445/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 



w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 

2024-2031 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wniosek Wójta Gminy dotyczy przyznania 

Powiatowi Bielskiemu kwoty w łącznej wysokości 1.474.218 zł z tytułu dofinansowania  

przebudowy dróg powiatowych:  

a) Podbiele-Dubiażyn,  

b) Podlaski-Parcewo oraz mostu położonego w jej ciągu,  

c) Miękisze w kierunku granicy powiatu,  

d) Stołowacz-Mulawicze wraz z przebudową mostu oraz  

e) Widowo Łoknica wraz z przebudową mostu. 

 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/446/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Podlaskiemu. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Wójta Gminy dotyczy przyznania 

Województwu Podlaskiemu kwoty w wysokości 140.000 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zadania pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej na budowę drogi dla 

pieszych i rowerów w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 659 w miejscowości Augustowo”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Radny JERZY ONACIK - odczytał pismo, które złożył do Urzędu Gminy Bielsk Podlaski 

w 2013 r., dot. odprowadzenia wód opadowych z przydrożnych rowów przy posesjach nr    

14-26 położonych wzdłuż drogi powiatowej prowadzącej przez wieś Augustowo.  W piśmie 

nadmieniał, że w wyniku zagospodarowania przyległych działek została zlikwidowana 

możliwość do spływu wód opadowych. Woda gromadzi się w rowach i wylewa na przyległe 

posesje. Podwyższenie poziomu wód prowadzi do zalewania studzienek kanalizacyjnych, co 

w rezultacie prowadzi do zamulania systemu. Radny domagał się podjęcia konkretnych 

działań mających na celu odprowadzenia wód do rzeki Lubki. Ponadto wnosił o przedłożenie 

informacji o załatwieniu sprawy dot. odwołania Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku 

Podlaskim od decyzji Wójta Gminy Bielsk Podlaski. Podnosił, że problem w sprawie 



podtopień występuje od 1978 roku. Stwierdził, że brak rozwiązań tego problemu świadczy o 

braku kompetencji lub  dobrej woli ukierunkowanej służeniu społeczeństwu. Radny 

podkreślał, że w otrzymywanych odpowiedziach w powyższej sprawie nie podnoszono 

tematu braku funduszy, lecz wystąpiła zauważalna tendencja do unikania tematu i 

wskazywania na inne instytucje, tzn. gmina na powiat, a powiat na gminę. Świadczy to o 

braku decyzyjności i właściwej koordynacji działań wśród organów administracyjnych. 

Następnie radny nawiązał do wypowiedzi Pani Wójt na lutowym posiedzeniu Komisji, która 

omawiając ten temat oznajmiła, że sprawa jest w toku. Nie rozumie, jak sprawa może być już 

11 lat w toku. Nadmienił, że Podlaski Zarząd Dróg Wojewódzkich realizując zadanie 

polegające na budowie drogi dla pieszych i rowerów w ciągu drogi wojewódzkiej w 

miejscowości Augustowo, nie będzie odprowadzał wód deszczowych. Oznajmił, że do tej 

pory nic nie zrobiono. Problem nie został rozwiązany, jest tam ok. 150 ha użytków rolnych i 

wszystkie wody płyną w kierunku szkoły. Domagał się odpowiedzi od Pani Wójt, czy coś się 

dzieje w tym kierunku, gdyż nie widzi żadnego działania w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI - nawiązując do wystąpienia radnego 

Jerzego Onacika, powiedział, że w tej sytuacji nie wiadomo jak postąpić, czy głosować za 

udzieleniem pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu, czy też tej pomocy nie 

udzielać.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA - powiedziała, że temat, o którym wspomniał radny Onacik 

był poruszany dość głęboko na posiedzeniu komisji. Rozmawiano na temat sytuacji, która ma 

miejsce oraz na temat rozwiązań. Dodała, że powtarzać po raz kolejny nie będzie, bo za 

chwilę przyjdzie radny i będzie czytał kolejne pismo. Nadmieniła, że na szczęście radny 

przeczytał, że do czasu kiedy droga została przekazana przez Powiat Bielski Województwu 

Podlaskiemu, to ta droga była drogą powiatową. Poinformowała, że wspieramy każdą 

inicjatywę, która pojawi się na terenie gminy, którą przedstawia nam inny organ. Tak też było 

przed chwilą w przypadku głosowania nad dotacjami dla Powiatu Bielskiego. Do każdej 

drogi, którą buduje powiat dokłada się z budżetu gminy, stąd też wiemy, że taka droga będzie 

budowana, przebudowywana, czy też remontowana. Tak też się dzieje w przypadku 

Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, czyli Województwa Podlaskiego, gdy droga 

Bielsk Podlaski - Topczewo, została im przekazana. Urząd Gminy otrzymał informację, że 

będzie robiona dokumentacja i jest prośba o wsparcie tej inicjatywy. Zdaniem Pani Wójt 

zadanie jest zasadne, dlatego uznała za stosowne przedstawienie takiego wniosku Radzie 

Gminy. Temat rozwiązania problemu z odprowadzeniem wód opadowych jest prowadzony z 

Podlaskim Zarządem Dróg Wojewódzkich. Wójt przyznała, że nie wie jak problem zostanie 

rozwiązany, od tego są projektanci, jednakże przy sporządzaniu dokumentacji problem będzie 

rozwiązany. Poprosiła Radę Gminy o podjęcie uchwały i przegłosowanie jej wniosku za 

udzieleniem pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu, argumentując, że 1 radny nie 

oznacza całości mieszkańców. 

Więcej uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 



 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/447/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 
Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia do planu ogólnego Gminy Bielsk 

Podlaski. 
Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie ze zmianą ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym, z dniem 1 stycznia 2026 roku utraci moc studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Dokument ten zostanie 

zastąpiony planem ogólnym. Ustalenia planu ogólnego będą uwzględniane przy sporządzaniu 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i będą stanowiły podstawę prawną 

decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przystąpienia do planu ogólnego Gminy Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/448/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie przystąpienia do planu ogólnego Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy 

Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie  stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. Przedłożony 

projekt uchwały zastąpi program przyjęty przez Radę Gminy w listopadzie 2023 roku, 

ponieważ wprowadzono w nim poprawki zasugerowane przez Wydział Nadzoru i Kontroli 

Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego.  

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, 

Mikołaj Kiryluk, Alina Korszak, Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław 

Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz Tymiński 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr LIV/449/2024 

z dnia 26 lutego 2024 r. 

w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

12. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski 

za 2023 rok. 

Sprawozdanie to stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. Sprawozdanie z tego zakresu jest 

przedkładane Radzie Gminy co roku. Z zawartych w nim informacji wynika, że średnie 

wynagrodzenia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego osiągnęły 

wymagany przepisami poziom, który nie dawał podstawy do wypłaty dodatków 

uzupełniających.  

 

Rada Gminy zapoznała się z przedłożonym sprawozdaniem. 

 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie 

międzysesyjnym od dnia 28 grudnia 2023 r. do dnia 23 lutego 2024 r. 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, sprawozdanie z okresu międzysesyjnego 

(Załącznik Nr 19 do protokołu) przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 

 Sprawozdanie radni otrzymali w formie elektronicznej. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała o obowiązku zgłaszania zbiorników i szamb 

do ewidencji w pokoju nr 2.  

 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelacji oraz zapytań nie zgłoszono. 

 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

W związku z brakiem interpelacji, nie było również odpowiedzi na nie. 

 

16. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI poinformował, że w dniu 22 

lutego 2024 r. Klub Radnych Konstruktywni złożył do Przewodniczącego Rady Gminy oraz 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski  wniosek o wprowadzenie do porządku najbliższej sesji 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obszaru gminy Bielsk Podlaski: części obrębu Knorydy i części obrębu 

Pasynki.  Dodał, że wniosek będzie procedowany zgodnie ze Statutem Gminy oraz 

obowiązującymi przepisami prawa.   

Wójt Gminy RAISA RAJECKA - odniosła się do różnych dziwnych informacji krążących 

na terenie gminy Bielsk Podlaski, które są nieprawdziwe oraz nawiązała do spotkania, które 

odbyło się 1 lutego 2024 r. w Knorydach, gdzie od samego początku panowała agresja. 



Wiatraki - Pani Wójt poinformowała, że na terenie gminy pojawiły się firmy, które 

odwiedzają mieszkańców, czy też kontaktują się z nimi telefonicznie. Z informacji 

otrzymanych od mieszkańców wynika, że firmy informują ich o tym, że informacje o 

numerach telefonów i adresach otrzymali z Urzędu Gminy. Jest to nieprawda, Gmina nie 

udziela i nie udzielała żadnych informacji wrażliwych żadnej z firm "wiatrakowych". 

Nieprawdą jest też twierdzenie przedstawicieli tych firm, że jest to wspólna inicjatywa. 

Gmina nie jest żadnym partnerem takich firm, ani nie bierze udziału w realizacji tej 

inwestycji. Pani Wójt poprosiła sołtysów i tych, którzy nas oglądają w internecie o 

przekazywanie tych informacji mieszkańcom, tym bardziej, iż na stronie internetowej gminy 

zamieszczono oświadczenie mówiące, że te informacje są nieprawdziwe. Pani Wójt 

wyjaśniła, że inwestorzy wystąpili do gminy (podobnie jak w Gminie Boćki) z wnioskiem o 

sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, który uwzględniałby 

ustawienie turbin wiatrowych.. Taki plan jest potrzebny, aby występować o kolejne działania 

tej firmy. Firma wystąpiła z wnioskiem na budowę 42 wiatraków na terenie gminy, jednakże 

na dołączonej mapie zaznaczyła ich 41. W związku z powyższym została wezwana do 

uzupełnienia braków. Aby coś powstało potrzebna jest uchwała rady gminy. Wójt zaznaczyła, 

że takiego wniosku nie stawiała do rady gminy i nie zamierza stawiać, choć przyznała, że na 

stronie niektórych urzędów pojawiają się takie uchwały. Wyjaśniła, że jeżeli wniosek został 

złożony, to zgodnie z prawem musi być procedowany. W tej sprawie toczy się postępowanie. 

Podkreśliła, że nie ma żadnej budowy wiatraków na terenie gminy Bielsk Podlaski.  Ponadto 

poinformowała, że taki miejscowy plan zagospodarowania musi być poddany konsultacjom 

społecznym i być konsultowany z mieszkańcami danej wsi, a nawet z mieszkańcami 

okolicznych miejscowości.  

Kurniki w Pasynkach - Pani Wójt zaznaczyła, że bez konsultacji społecznych żadnych 

decyzji wydawanych nie będzie. Termin załatwienia sprawy został odroczony do 22 maja 

2024 r. i jest na etapie oceny oddziaływania na środowisko. Inwestor został wezwany do 

uzupełnienia raportu, który został przez niego złożony. Obecnie trwa postępowanie i żadnych 

decyzji nie będzie, dopóki nie zostaną zebrane wszystkie dokumenty, a także nie będą 

przeprowadzone konsultacje społeczne. Już wiadomo, że powstał Komitet Protestacyjny, jest 

wiele uwag przekazanych przez poszczególne osoby fizyczne, czy też stowarzyszenia. Pani 

Wójt podkreśliła, że zarówno w sprawie wiatraków, jak i kurników, są to inwestycje 

planowane na gruntach prywatnych osób fizycznych. Gmina nie ma takich gruntów, aby te 

inwestycje prowadzić i nie chce takich inwestycji prowadzić. Dodała, że mieszkańcy 

doskonale wiedzą na czyich gruntach te inwestycje są planowane.  

Wylęgarnia drobiu w Knorydych - Pani Wójt poinformowała, że postanowieniem Wójta 

Gminy wstrzymano wykonywanie decyzji o warunkach zabudowy. Jest prowadzone dalej 

postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. Na spotkaniu 

w Knorydach zarzucono pracownikom Urzędu Gminy, że panuje w nim bałagan. Pani Wójt 

przyznała, że było jej bardzo przykro, ponieważ otrzymuje  bardzo dużo pochwał od osób, 

które przyjeżdżają, przychodzą i załatwiają sprawy. W tym Urzędzie każdy petent jest 

szanowany. Przykro, że w taki sposób oceniono Urząd, a przede wszystkim urzędników, 

którzy w nim pracują. Tak było powiedziane w momencie, kiedy stwierdzono, że nie ma 

odpowiedzi na żadne z pism, które zostały przekazane przez poszczególne osoby. Odpowiedzi 

były i te osoby otrzymały po raz kolejny odpisy tych pism z potwierdzeniem kto je odebrał. 

Nikt z Urzędu nie wysyła pism w tak ważnych sprawach bez potwierdzenia odbioru, gdyż tu 

są określone terminy do tego, żeby sprawa była załatwiona. Postępowanie w sprawie Knoryd 

trwa i nie ma żadnych rozstrzygnięć. Dodała, że w mediach społecznościowych pojawiają się 

nieprawdziwe informacje. Jeżeli będą prowadzone takie podejścia do naszych mieszkańców i 

nadal będą przetwarzane dane, które nie są prawdziwe o Urzędzie Gminy, sprawy będziemy 

kierować do organów ścigania.    



Na koniec Pani Wójt Raisa Rajecka przekazała informację, że firma JMDI Jacek Maleszko 

będzie realizowała na terenie naszej gminy projekt, który przewiduje budowę sieci 

światłowodowej dzięki któremu mieszkańcy otrzymają dostęp do szybkiego internetu bez 

limitu danych oraz telewizji. Projekt w całości finansowany jest przez instytucje, nie ma 

żadnego udziału własnego gminy. Do wszystkich sołtysów zgłosi się przedstawiciel firmy, 

który będzie się umawiał z zainteresowanymi na podłączenie. 

Pani PAULINA POPIK, Sołtys Sołectwa Knorydy -  nawiązała do złożonego wniosku 

inwestora o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, który 

uwzględniałby ustawienie turbin wiatrowych w gminie, informując, że w miejscowości 

Knorydy ma powstać 5 wiatraków. Obecnie podpisywane są umowy z właścicielami gruntów. 

Zgłosiła zdecydowany sprzeciw wobec planów lokalizacji farm wiatrakowych w okolicy wsi 

Knorydy i odczytała sprzeciw mieszkańców wsi Knorydy. Wymieniła straty jakie może 

spowodować wybudowanie farm wiatrakowych, są to m.in. utrata zdrowia mieszkańców, 

spadek wartości majątku mieszkańców, dyskomfort życia codziennego, utrata możliwości 

rozwoju, rezygnacja z rozwoju agroturystyki, degradacja przyrodnicza. Dodała, że wymieniła 

tylko kilka podstawowych argumentów, których rozwinięcie można znaleźć w powszechnych 

materiałach naukowych. Farmy wiatrakowe funkcjonują w oparciu o różne formy dotacji. Nie 

widzi powodów, by obce firmy wzbogacały się, jednocześnie dewastując środowisko i 

warunki życiowe mieszkańców. 

Pani ANNA WARSZYCKA, mieszkanka wsi Łoknica - uzupełniła przedmówczynię, 

mówiąc o różnego rodzaju negatywnych oddziaływaniach wiatraków i farm wiatrowych na 

ludzi i ich zdrowie.  Właściwie wspomniała o większości chorób: migreny, depresje, 

zaburzenia równowagi, infekcje narządów oddechowych, osłabienie układu 

odpornościowego, padaczka, alergie, bóle kręgosłupa, po niestrawności i hemoroidy. Dodała, 

że jeżeli te wiatraki będą w niewielkiej odległości od zabudowań to cały czas będziemy 

odczuwać niepokój. Na koniec zwróciła uwagę na utylizację tych budowli. Są to potężne 

fundamenty, potężna ilość betonu, metalu i innych surowców. Zapytała, kto to będzie 

utylizował? Jeżeli zostaną zaburzone cieki, to będą coraz większe susze. Zostawiła 

wszystkich z przemyśleniami, dodając, że jeżeli ktoś byłby zainteresowany w tym temacie to 

służy wiedzą.  

 

17. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji, Przewodniczący rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI o godz. 10:32 zamknął LIV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

 

 

Przewodniczący 

         Rady Gminy Bielsk Podlaski 

      Stanisław Olszewski 

  

 

Przygotował(a): Katarzyna Popławska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu 

przebiegu sesji na stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania 

obrad sesji rady gminy”. 


